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Inleiding: 

Naar aanleiding van de informatienota van 16 juli jl. over de kunstgrasvelden heeft onze fractie 

enige vragen. De achtergrond hiervan is de fors hogere kostprijs van het werken met andere 

materialen, i.c. kurk, afgezet tegenover de ernst van het probleem dat hiermee wordt aangepakt. 

 

1.  Is het college bekend met een (actueel) standpunt van het RIVM m.b.t. rubber 

granulaat? 

antwoord  De afgelopen jaren is er veel gezegd en geschreven over de gezondheidsrisico’s van 

rubbergranulaat. Volgens het rapport van de RIVM uit 2016 blijken er stoffen in zeer 

lage hoeveelheden uit de korrels vrij te komen. Het schadelijke effect op de gezondheid 

wordt als praktisch verwaarloosbaar gezien. In haar rapport meldt het RIVM dat de 

concentraties stoffen in rubbergranulaat voldoen aan de algemene Europese normen 

voor mengsels van stoffen. Voor consumentenproducten gemaakt van rubber, waaronder 

bijv. rubberen valdempingstegels in speeltuinen vallen, gelden veel strengere normen. 

Zij geeft aan dat als de normen voor consumentenproducten voor rubbergranulaat 

zouden gelden, een groot deel van de monsters vanwege de concentratie PAK’s net niet 

zou voldoen aan deze normen. 

In een recente publicatie (juli 2019) in het Nederlands Tijdschrift voor Geneeskunde 

worden kanttekeningen gezet bij de conclusies in het RIVM rapport uit 2017. Er wordt 

gesteld dat de rapporten wetenschappelijke onnauwkeurigheden en omissies bevatten, 

waardoor het risico voor kinderen onderschat kan zijn. En het daarom te voorbarig is om 

te concluderen dat spelen op kunstgras met rubbergranulaat voor kinderen veilig is. 

 

Voor wat betreft de risico’s voor het milieu geeft het RIVM aan dat er mogelijk 

milieueffecten zijn vanwege de toepassing van rubbergranulaat. 

 

2. Is het college bekend met het standpunt van de VNG hierin. Hoe luidt dit? 



 

 

Antwoord VNG heeft geen specifiek standpunt ten aanzien het gebruik van rubbergranulaat. Zij 

volgt daarin het RIVM. 

Ook de VSG (Vereniging Sport en Gemeenten) volgt het RIVM. De VSG vermeldt een 

voorgenomen restrictie op het gebruik van synthetische infill bij kunstgrasvelden vanuit 

de Europese Unie. Wanneer deze restrictie van kracht wordt, betekent dit dat vanaf 

2022 geen gebruik meer gebruik mag worden gemaakt van synthetische materialen, 

waaronder rubbergranulaat, als infill. 

3. Geven de antwoorden bij 1 en 2 aanleiding anders naar de materie te kijken? 

Antwoord Elk type infill heeft haar voor en nadelen. Ten aanzien van de infillmaterialen geven de 

antwoorden echter geen aanleiding om anders naar de materie te kijken. 

Zoals aangegeven in de informatienota legitimeren de discussies over de infill en de 

kosten van de kunstgrasvelden de vraag of het verstandig is bij de renovatie van velden 

weer om te bouwen naar natuurgras. In dat opzicht is er aanleiding om anders naar de 

materie te kijken. 

 

4. Indien gekozen wordt voor kurkgranulaat, gaat dat net zo lang mee als rubbergranulaat? 

Is bekend of kurkgranulaat kan gaan rotten? 

Antwoord Kurkgranulaat gaat minder lang mee dan rubbergranulaat. 

Wanneer de afwatering van de velden op orde is, is de kans dat kurk gaat rotten gering. 

Dit gebeurt alleen wanneer het granulaat continu nat blijft. 

5. Is het te gebruiken kurkgranulaat een nieuwe grondstof of is het van gerecycled kurk? 

 

antwoord Het te gebruiken granulaat is een nieuwe grondstof. Dit heeft te maken met de eisen 

die er aan het kurk worden gesteld ten behoeve van de sporttechnische kwaliteiten. 

6. Er zijn initiatieven bekend van het inzamelen en recyclen van kurken. Kunnen we ook in 

onze gemeente kurken gaan inzamelen en zodoende de kurk een tweede leven geven en 

daarmee mogelijk - indirect - de kosten van kurkgranulaat verlagen? 

Antwoord Dit is niet mogelijk. Zie antwoord bij vraag 5. 



 

 

 


